
APORTACIONS DE L’AVV. SAGRADA FAMÍLIA PER A LA TROBADA DE 

MOBILITAT ORGANITZADA PER LA FAVB 

 

Com ja sabeu, a conseqüència de la invasió massiva del turisme descontrolat, l’EGA 

(Espai de Gran Afluència Sagrada Família) pateix greus problemes de mobilitat; aquests 

es concreten en tres aspectes: 

1) AUTOCARS TURÍSTICS (veure article sobre aquest punt al Butlletí de Tardor del 

23 1). 

Arriben la majoria transportant turistes procedents d’altres localitats del territori, 

o dels creuers, dificulten la circulació i s’aturen allà on poden. 

 

Enguany desencotxen sobretot, amb dificultats per embús, als entorns de Consell 

de Cent entre Padilla i Lepant, causant molèsties als veïns per la massificació, la 

contaminació de l’aire i el soroll; poden quedar-se aturats sense parar el motor; 

els veïns ja han organitzat una recollida de signatures, hem presentat el problema 

en Audiència Pública (veure carta adjunta 2) i se’ns ha promès un canvi de 

posició. Tanmateix, com en altres ocasions, és un joc de ”trileros”, canvien uns 

veïns emprenyats per uns altres i sant-tornem-hi. 

A més a més hi ha a hores d’ara unes 18 places d’aparcament d’espera 

distribuïdes principalment per tot el barri de Fort Pienc (veure document adjunt 

3), que rarament funcionen com a punts de desencotxament ja que els guies 

prefereixen fer-ho el més a la vora possible del Temple, on els autocars aturats 

originen molèsties semblants, que també estan provocant una altra recollida de 

signatures. Els autocars els tenen reservats només de dia, de 08:00 a 20:00; un 

detall curiós és el tema dels sensors d’aparcament que resulta en la sanció dels 

cotxes mal aparcats durant el dia (els artefactes detecten que no són autocars) 

però no dels autocars durant la nit (tot i que els detecten) (veure cartes adjuntes 

trameses a l’Administració 4 i 5). 

 

En reunió datada del dimarts 27 de febrer se’ns comunica la propera reducció de 

la majoria de les places situades a la zona de Consell de Cent/Padilla, on 

desencotxen a hores d’ara la majoria dels autocars: n’eliminaran 7 de les 

existents, fixant com a data límit pel canvi cap a finals d’abril d’aquest any; al 

mateix temps se’n crearan 3 de noves al carrer Marina, entre Diputació i Consell 

de Cent, on la vorera és més ample. Resumint 4 places menys i canvi de posició 

d’altres 3 (veure document adjunt 6). 

L’Ajuntament sembla ser que ho planteja com a solució definitiva; el mateix se’ns 

havia dit anteriorment... 



 

Reconeixem que ens han fet cas, hi ha una millora, però entenem que 

contraproduent i insuficient: 

1) Igual número d’autocars amb les mateixes ganes d’aparcar i menys places vol 

dir, pensem, més col·lapse. 

2) Ja fa molt anys en que la solució ha consistit en anar canviant les places d’un 

costat a l’altre, amb més grups de veïns emprenyats, i allunyant-les de la 

basílica, la qual cosa fa enfadar, i molt, als operadors turístics... 

(Veure link article adjunt d’El Punt/Avui 7). 

3) Al nostre entendre les places de Consell de Cent i de Diputació segueixen 

essent massa llamineres atesa la distància menor a recórrer per arribar al 

temple, i són punts de voreres estretes i massa veïns; totes aquestes haurien 

de desaparèixer a no més tardar 

4) Creiem que la proposta base hauria de passar per la reducció del número 

d’autocars permesos per a cada espai de temps, i pel seu control; ara se’ns 

promet, novament, una actuació més decidida de la guàrdia urbana, ja en 

parlarem... 

 

5) Al nostre parer, ja és hora d’obrir alternatives per tal de resoldre, ara sí 

definitivament, el tema a gust de tots el implicats, Temple, veïns i operadors 

turístics. 

En contemplem de dos tipus: 

 Un o més aparcaments subterranis per a autocars a la vora de la 

basílica amb capacitat suficient per enquibir de forma controlada els 

que arribin; estem treballant no gens menys que en 5 enclavaments 

possibles, sota terra per a que no destorbin els veïns, i prou propers 

com per acontentar els operadors; es podria completar la idea cercant 

solucions per als viatgers amb discapacitat. 

Cadascun dels 5 projectes presenta avantatges i desavantatges: n’hi 

ha de públics i de privats, alguns enguany enjardinats, altres afectats 

urbanísticament... 

I lògicament hi ha el tema del finançament; en aquest sentit, 

convindria reconsiderar el pacte signat per l’Ajuntament i la Junta del 

Temple que contempla la contribució d’aquesta última en pal·liar els 

efectes negatius del turisme massiu sobre el barri (veure document 

adjunt 8). 

 Punts distants de desencotxament, amb llançadores sostenibles de 

poca capacitat que apropessin els turistes al temple. 

En cap cas el gruix de turistes desencotxats hauria de desplaçar-se 

emprant el transport públic ordinari, que podria col·lapsar-se, tal com ja 

està succeint en altres llocs de la ciutat. 



 

2) GRUPS MASSA NOMBROSOS DE TURISTES DEPLAÇANT-SE PEL BARRI. 

 

3) OBSTACLES. 

Ens referim sobretot a les terrasses dels restaurants i bars amb el seu ús abusiu 

de l’espai públic: taules, cadires, rètols... (veure article sobre aquest punt al 

Butlletí de Tardor del 23 9). 

És un problema comú a altres barris de la ciutat; en el nostre es concreta no tant 

en el soroll nocturn com en la mobilitat. 

 

 

Tots els articles i annexes els trobareu 

en aquest enllaç: 

https://drive.google.com/drive/folders

/1ox10uSJpn59SL2ikcPe9A3TNWq91-

BhU?usp=sharing 

https://drive.google.com/drive/folders/1ox10uSJpn59SL2ikcPe9A3TNWq91-BhU?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/1ox10uSJpn59SL2ikcPe9A3TNWq91-BhU?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/1ox10uSJpn59SL2ikcPe9A3TNWq91-BhU?usp=sharing

